
POGOVOR Z BOGDANOM LIPOVŠKOM, NOVIM PREDSEDNIKOM OK ZKS

Občinska organizacija ZK mora delovati med
ljudmi v svoji občini

Novi predsednik OK ZKS Ljubljana Moste-Polje Bogdan Lipovšek
se poklicno še nikoli ni ukvarjal s politiko. Tudi zdaj bo svojo nalogo
opravljal neprofesionalno, saj je sicer zaposlen v delovni organizaciji
Emona Hoteli. Prav zaradi te povezanosti z gospodarstvom je najbrž
njegovo videnje dela občinske organizacije Zveze komunistov dru-
gačno, kot bi bilo, če bi se gibal le v okolju, ki so mu tuje izkušnje iz
poslovnega sveta, prizadevanja za trg, za boljšo kakovost, za obstoj,
celo za preživetje. Izkušnje, združene s teoretičnimi spoznanji, Bo-
gdan Lipovšek je namreč diplomirani filozof, pa prispevajo k širšemu
pogledu na zapletena dogajanja v naši družbi tn tudi na procese, ki se
odvijajo v sami Zvezi komunistov.

Na konferenci 21. oktobra, na kateri je bil Bogdan Lipovšek tudi
izvoljen za predsednika, je dejal: »Poskusil bom začrtati osnovne
pcteze, po katerih bo mogoče razpoznati aktivnosti moščanskih
komunistov.« V nastopnem govoru se je omejil na tri najpomembnejše
smeri delovanja občinske organizacije: gospodarstvo, socialna poli-
tika in vpetost Zveze komunistov v aktualne politične razmere. Zato
se je kot prvo kar samo od sebe ponudilo vprašanje, na kakšen način
lahko Zveza komunistov prispeva k izboljšanju gospodarskih razmer?

»Osnovna izhodišča za kakršno-
koli razpravo o gospodarstvu so
določena; odločitev se je glasila za
trg, kot odločujoči regulator na-
rodne ekonomije. Naloga ZK pa
je, da soustvarja socialni prosior in
klimo, v kateri bodo vodilni Ijudje
v gospodarstvu lahko postali po-
djetniki in ne zgolj politični poslo-
vodje. V zavest nam mora pro-
dreti, da so podjetja profnno pro-
izvodni sistemi in ne socialne ali
politične ustanove.«

Veliko je sišati o razbremenltvi
gospodarstva. Dogaja pa se nam,
da so posledice te razbremenitve
take, da dobivajo zdravstvo, šol-
stvo in znanost vse manj denarja.

»Veliko bolj smiselno bi bilo, da

razbremenimo gospodarstvo nc-
produktivno zaposlene delovne
sile in tako damo podjetjem mož-
nost, da povečajo konkurenčnost
in dohodek. Učinkovito razreše-
vanje presežkov delovne sile pa
zahteva aklivno socialno politiko.

Če presežkov, ki nastajajo, nc mo-
remo produktivno prezaposliii,
prekvalificirati, došolati ali kako
drugače na podjemiški način stni-
selno rešiti la problem, ostanejo
brez dela in seveda morajo zapu-
stiti podjetje. Če tega ne storimo,
lahko funkcionalno ogrozimo sam
proizvodni proces.«

Vendar pa je za te ljudi na
primeren način treba poskrbeti.

Kako bo tu sodelovala Zveza ko-
munistov?

»S konkretnimi projekti mi-
slimo sodelovati pri pomoči lju-
dem, ki bodo ostali brez službe.
To bomo naredili skupaj z izvrš-
nim svetom občine, s podjetji, ki
so ugotovila presežke delovne sile
in s pomočjo fonda za ustanavlja-
nje novlh delovnih mest, ki bo
ustanovljen pri skupnosti pokoj-
ninskega in invalidskega zavaro-
vanja Slovenije. Ne bomo ubrali
take taktike kot v Papirnici Vevče,
marveč bomo s pomočjo fonda

ljudi prekvalificirali, došolali, jih
zaposlili na produktivnih delovnih
mestih.«

Kaj pa tisti delavci, ki jim ne
bo mogoče najti zaposlitve?

»Tisti, ki jih ne bo možno zapo-
sliti, bodo čakali na delo, občinska
kadrovska služba in občinska ter
mestna skupnost za zaposlovanje
jim bodo poskušali pomagaii. To
bomo reševali skupaj s podjetji,
kajti ne mislimo jim vsiljevati svo-
jega modela. Skupaj s socialistično
zvezo pa bomo poskušali v občini
vpeljati aktivno socialno politiko,

to je tako politiko, ki ne bo zaje-
mala zgolj tistih delovanj, ki so
vezana na različna področja social-
nega skrbstva, temveč predstavlja
povezanost raznih aktivnosti, ki
prek regulacijskih vzvodov javne
uprave in s finansiranjem omo-
goča tistemu delu prebivalstva, ki
je zašel v težave zaradi okoliščin,
ki niso nastale po njegovi krivdi ali
odločitvi, da se ponovno integrira
v delovne in socialne programe
okolja, tako da svoje probleme reši
trajno in na višjem kakovostnem
nivoju. V to politiko sodijo tudi
vprašanja ekologije in zdravja ob-
čanov.«

V zvezi s prenovo partije je
tudi pogostokrat omenjen sestop
z oblasti. Kaj to pravzaprav po-
meni?

»Če sestop z oblasti pomeni to,
da se Zveza komunistov odreka
svoji regulativni funkciji, na pri-
mer v gospodarstvu, to je tam,
kjer mora imeii besedo stroka,
potem je seveda te vrste sesiop
z oblasti ne samo zaželen, ampak
tudi nujen. Če pa sestop z oblasti
pomeni obemen tudi odpovedati
se političnim in regulativnim am-
bidjam, je tak sestop sporen iz
dveh razlogov:

Prvič: Danes stojimo pred du-
hovnim, materialnim in moralnitn
razkrojem, za katerega je partija
v celoti soodgovorna. Sestop
z oblasti pomeni nenačelen beg

pred odgovornostjo za nastaio st?-
nje in beg pred odgovornostjo za
učinkovito sanacijo nevzdržnih
razmer.

In drugi ralog: Zveza komuni-
stov ohranja vzvode oblasti v ko-
munikaciji z močnimi državnimi
in gospodarskimi lobiji, kar je si-
cer za politično organizacijo nor-
malno, izkazuje pa veliko neučin-
kovitosti pri mobilizaciji javnosti
za konkretne premike v organiza-
ciji družbe, ker pač ne komunicira
niti s svojim članstvom niti s širšo
javnostjo. Manjka ji legitimnost
javnosti in v tem pogledu je že tako
ali tako brez oblasti. Sestop z obla-
sti torej še najbolj spominja na
bascn o Iisici, ki ni mogla doseči
grozdja, pa ga je zato proglasila za
kislega. Zveza komunistov si mora
s širjenjem prostora demokracije
zagotoviti podporo javnosti in
s tem legitimirati svojo oblast.«

»V pogojih politične konku-
rence se Zveza komunistov ne
more obnašati tako kot prej. Ob-
činska organizacija se mora ukvar-
jati s problemi te občine, ne pa
s svetovnimi problemi, ker v tem
okolju lahko nekaj naredimo. Par-
tija se mora približati svojim lju-
dem, ljudem te občine, in tudi
braniti njihove interese na mestni
ravni,« je sklenil pogovor novi
predsednik OK ZKS naše občine
Bogdan Lipovšek.
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